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BROI.0012.4.4.2018 
 
 

Protokół nr 30/18 
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju  

z dnia  17 września 2018 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
  
Pan Jan Krzyżanowski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju dnia 
17 września 2018 roku o godzinie 1230 otworzył obrady Komisji Infrastruktury i Rozwoju. 
Powitał członków Komisji oraz Pana Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego 
Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
6 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 29/18 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

31 sierpnia 2018 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przekazanie przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach 
tych dróg w sezonie zimowym 2018/2019. 

6) Sprawy różne. 
7) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag.  
Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr 29/18 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 
31 sierpnia 2018 r. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że z ostatniego posiedzenia komisji z dnia 31 sierpnia 
2018 r. został sporządzony protokół. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają 
uwagi do protokołu nr 29/18 z dnia 31 sierpnia 2018 r.? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół został przyjęty przez aklamację.  



2 
 

 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przekazanie przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących 
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2018/2019. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił dyrektora o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD poinformował, iż z 13 gmin, do których zwróciło 
się PZD, 7 gmin w całości lub części wyraziło wolę przejęcia zadań za stosowną dotację. Są 
to gminy: Baruchowo, Chodecz, Lubanie, Miasto Kowal, Choceń – częściowo, Fabianki – 
częściowo, Lubraniec – częściowo. Dla pozostałych 6 gmin zostanie zorganizowany przetarg 
celem wyłonienia firm do zimowego utrzymania dróg. Jeżeli Rada Powiatu podejmie 
uchwałę, to zostaną podpisane porozumienia z gminami. Powiat Włocławski podzielony  jest 
na rejony. Zmianie nie uległy zasady w zakresie podziału na rejony.  Zarząd Powiatu przyjął 
standardy utrzymania. W zakresie standardów – nie ulegają one zmianie. Jeżeli chodzi 
o odpłatność, to utrzymuje się ją na tym samym poziomie. Zasady finansowania i podziału na 
rejony utrzymania oraz przejęcie zadań przez gminy można stwierdzić, że pozostają na takim 
samym poziomie jak w sezonie 2017/2018.  
Radny Jerzy Donajczyk zapytał czy w sezonie 2017/2018 zimowe utrzymanie dróg 
sprawdziło się? Czy powiat zaoszczędził środki finansowe, dlatego że przekazał zadania 
samorządom? Ja przedstawiała się współpraca z gminami? 
Dyrektor PZD stwierdził, że nie powinno chodzić o oszczędności, ale o właściwe 
wykonywanie zadań. Wzorem lat ubiegłych są doświadczenia, że zima przebiega różnie. 
Jeżeli chodzi o gminy, to zawsze reakcja jest szybsza i wcześniejsza niż by to uczyniły firmy, 
które muszą dojechać na miejsce do danej gminy, aby prowadzić zimowe utrzymanie dróg. 
Ryczałt sprawdził się. Zarząd Powiatu podjął decyzję, że będzie się konsekwentnym. Nie 
będzie tak, że wszystkie zimy będą łagodne. Różnica w prowadzeniu zimy na zlecenie jest 
inna, ale konsekwencją zlecania jest rozliczanie i kontrolowanie zlecenia. Powiat Włocławski 
jest dużym powiatem. Rozliczanie jest skomplikowane i przy małym zatrudnieniu w PZD nie 
jest się w stanie skontrolować na bieżąco – czy te zadania są wykonywane godzinowo. 
Ryczałt jest od wielu lat i współpraca z gminami jest dobra. Zimowe utrzymanie dróg dotyczy 
przede wszystkim dróg dojazdowych do miasta Włocławka, gdzie obsługują to firmy 
skupione wokół Włocławka i robią to dobrze, i profesjonalnie. Nie było przez ostanie kilka lat 
problemów.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że w zakresie sezonu 2017/2018 pytania dotyczyły 
utrzymania przylegających chodników do dróg powiatowych. Przewodniczący zapytał, jak 
ten problem jest rozwiązany lub będzie rozwiązany z samorządami lub we własnym zakresie? 
Dyrektor PZD powiedział, że była taka sytuacja, że ustawa wyraźnie stanowi, że chodniki 
przylegające do nieruchomości są utrzymywane przez właściciela nieruchomości. Można to 
egzekwować od mieszkańców. Jeżeli chodniki nie przylegają do nieruchomości, to była 
pewna rezerwa na zimowym utrzymaniu, gdzie doraźnie zlecało się odśnieżanie chodników 
firmom, które biorą udział w odśnieżaniu dróg lub innym miejscowym operatorom, żeby te 
czynności wykonały. Takich czynności w minionych latach nie było wiele, ale zlecanie usług 
było bezpośrednio z PZD. Chodniki nie są ujęte w postępowaniu przetargowym, są zlecane 
i zależy to od konkretnej sytuacji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
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Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2018/2019. 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski 
jednostkom samorządu terytorialnego zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2018/2019 stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

7)  Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby 
zabrać głos? 
Radny Jerzy Donajczyk poprosił o informację w zakresie remontów i inwestycji drogowych. 
Jedna inwestycja realizowana z programu przebudowy dróg lokalnych  została oddana. Radny 
zapytał, czy zaplanowane roboty zostały zakończone lub dobiegają końca? Radny zapytał 
o zjazd z wiaduktu autostrady w miejscowości Czerniewice. GDDKiA zapewniała, że zjazd 
będzie przebudowany. Póki co nie ma przebudowy.  
Dyrektor PZD odpowiedział, na pytanie dotyczące skrzyżowania drogi powiatowej z drogą 
wojewódzką w miejscowości Czerniewice i powiedział, że nie ma informacji w  tym zakresie. 
Zawsze były zdawkowe odpowiedzi. Na następnej komisji dyrektor udzieli odpowiedzi, po 
zasięgnięciu stosownych informacji w GDDKiA w Bydgoszczy. Jeżeli chodzi o inwestycje 
i remonty, to wszystkie zadania, jakie były planowane na rok 2018 będą wykonane, poza 
dwoma inwestycyjnymi zadaniami, które jeszcze trwają, tj.: Samszyce – Izbica Kuj. i Nowa 
Wieś – Smólsk. Jeżeli chodzi o drogę Nowa Wieś – Smólsk, to 15.09.2018 r. ułożono 
pierwszą warstwę ścieralną. Jest wykonany chodnik i pozostaje do położenia warstwa 
ścieralna i pobocza. Wszystko wskazuje na to, że nie będzie z inwestycją problemów 
i niebawem zostanie oddana do użytku.   Jeżeli chodzi o inwestycję Izbica Kuj. – Samszyce, 
to został przesunięty termin wykonania. Jest spore zaangażowanie ludzi i sprzętu. Patrząc na 
całość zadania, to zadanie jest długo realizowane (5 miesięcy),  są jednak przesłanki, że 
zadanie w przesuniętym terminie zostanie wykonane. Termin wykonania jest do 28.09.2018 r. 
Pozostało do wykonania położenie warstwy ścieralnej, kawałki chodnika i ścieżka rowerowa, 
która jest wykonana również w asfalcie. W przyszłym tygodniu prace mają być wykonane.  
Radny Mariusz Bladoszewski zapytał Pana Jerzego Donajczyka w sprawie monografii 
Powiatu Włocławskiego, tj. czy członek zarządu ma informację, kiedy zostanie wydana 
książka? Czy jest już w druku? We wrześniu monografia miała się ukazać.  
Radny Jerzy Donajczyk stwierdził, że nie ma dokładnych informacji. Jest zapewnienie, że 
monografia ukaże się we wrześniu 2018 r. Jest wyłoniony wykonawca do wydrukowania 
monografii. W najbliższym czasie powinna dotrzeć do zamawiającego i pójdzie do 
dystrybucji.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki poinformował, iż w dniu 25 września 2018 r. odbędzie się 
sesja Rady Powiatu we Włocławku. Na sesji październikowej radni otrzymają monografię. 
Radny Piotr Stanny powiedział, że radny pan Mariusz Bladoszewski pytał o monografię 
Powiatu Włocławskiego i losy tego opracowania. Radny stwierdził, że te same pytania nurtują 
radnego jako przewodniczącego byłej już komisji ds. wypracowania koncepcji. Kilkanaście 
dni temu radny złożył, w trybie statutowym, zapytania do Pana Kazimierza Kacy Starosty 
Włocławskiego. Mieszkańcy również pytają o tę kwestię. Pierwsze pytanie dotyczyło: na 
jakim etapie są prace  związane z opracowaniem Monografii Powiatu Włocławskiego? Drugie 
pytanie dotyczyło – na jakich zasadach będzie można stać się posiadaczem wydawnictwa? Do 
dnia dzisiejszego jeszcze odpowiedzi radny nie otrzymał. Radny czeka zatem na odpowiedź.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że po przeglądzie na ulicy Dobrzyńskiej firma miała 
usunąć częściowo usterki. Chodzi o naprawienie ogrodzenia u mieszkańca. Na drodze 
gminnej za jezdnią studnia, która biegnie do zrzutu wody na tamę jest uszkodzona. Nie 
obniżono tej studni. Mieszkańcy pytają czy w ogóle usterki będą usunięte? Następnie 



4 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że dyrektor zapewniał, że na ulicy Włocławskiej będą 
usunięte spękania. Do tej pory spękania były prawidłowo usuwane. Przewodniczący poprosił 
o zaplanowanie naprawy ulicy Lipowej i koło kościoła. 
Dyrektor PZD powiedział, że były ustalenia komisji przeglądowej na ul. Dobrzyńskiej. Był 
ustalony termin. Wykonawca inwestycji zwrócił się o przedłużenie terminu do końca 
września 2018 r. Zgoda została wyrażona na przedłużenie terminu. Jeżeli chodzi o drugie 
pytanie, to była już o tym wielokrotnie mowa. W dalszym ciągu temperatura jest za wysoka 
i dlatego nie można wykonać naprawy spękań. PZD nie ma również pracowników. Miały być 
zrobione w ramach remontów – odwodnienia po letnich ulewach. Został zalany jeden dom 
mieszkalny i jedno gospodarstwo. W ramach przetargu miał być wyłoniony wykonawca, by 
naprawić odwodnienie. Okazało się, że nie ma żadnej oferty. W porozumieniu ze starostą 
i zarządem powiatu, naprawa odbywa się przez pracowników PZD.  Mowa jest o drodze 
Boniewo – Choceń w m. Szczytno i m. Szatki. Zadanie jest wykonywane w ramach własnych 
zasobów ludzkich. W związku z tym PZD nie może prowadzić innych robót. W PZD jest 8-9 
pracowników podzielonych na dwie grupa. Każda grupa ma bardzo dużo zadań. Kiedy będzie 
ochłodzenie, to będą prowadzone prace niwelujące spękania.  
Przewodniczący Komisji zapytał czy studzienki na ul. Dobrzyńskiej pozostaną do 
następnego roku? 
Dyrektor PZD powiedział, że w ramach przeglądu studzienki mają być poprawione.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w dniu 6 października br. odbędzie się 
Samorządowy Turniej Tenisa Stołowego. Radny zaprosił wszystkich na turniej. Turniej 
odbędzie się w miejscowości Choceń. Rozgrywki są przewidziane w godzinach 900 – 1500. 
Zaproszenia zostały  wystosowane do wszystkich gmin. Do 29 września br. będzie można 
zgłosić do uczestnictwa w turnieju.  
 
10)  Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia   
17 września 2018 roku o godzinie 1330 posiedzenie Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady 
Powiatu we Włocławku. 
 
 

   Przewodniczący Komisji  
  Infrastruktury i Rozwoju  
 
      Jan Krzyżanowski 

 
   Sekretarz Komisji  
Infrastruktury i Rozwoju  
 
Zygmunt Wierzowiecki  
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………   


